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Από το υπ’ αριθ. 9/2016 πρακτικό συνεδρίασης  
του Δημοτικού Συμβουλίου του Δήμου Βέροιας 

 
Αρ. απόφ. 260/2016                                                      

Π ε ρ ί λ η ψ η 
Έκφραση γνώμης του Δ.Σ. υπέρ της μελέτης 
περιβαλλοντικών επιπτώσεων για την 
τροποποίηση ΑΕΠΟ λατομείου μαρμάρου σε 
δασική έκταση 55.050,50 τ.μ. στη θέση 
«Ξυλάλογο» της Τ.Κ. Κουμαριάς. 

 
Σήμερα 9 Μαΐου του έτους 2016 ημέρα της εβδομάδας Δευτέρα και ώρα 18:00 συνήλθε 

σε τακτική συνεδρίαση το Δημοτικό Συμβούλιο στην αίθουσα συνεδριάσεων του Δημοτικού 
Συμβουλίου Βέροιας, Μητροπόλεως 46, στο Δημαρχείο, ύστερα από την με ημερομηνία 5-5-2016 
γραπτή πρόσκληση του Προέδρου που δόθηκε σ’ όλους τους Συμβούλους, τους Προέδρους 
Δημοτικών & Τοπικών Κοινοτήτων, τους Εκπροσώπους Τοπικών Κοινοτήτων και στον Δήμαρχο, 
σύμφωνα με τις διατάξεις του άρθρου 67 του Ν. 3852/2010. 

Αφού διαπιστώθηκε  ότι παραβρίσκεται ο Δήμαρχος και ότι υπάρχει νόμιμη απαρτία, αφού 
επί συνόλου 41 μελών βρέθηκαν παρόντα  32 μέλη: 

                  Παρόντες                                                                                           Απόντες 
1) Α. Λαζαρίδης, 2) Θ. Αγγελίνας, 3) Χ. Κούτρας, 4) Τ. 
Χατζηαθανασίου, 5) Β. Παπαδόπουλος, 6)Α.Σιδηρόπουλος, 
7)Δ.Κουλουριώτης, 8)Δ.Τραπεζανλής, 9) Θ. Κορωνάς, 
10)Σ.Διαμάντης, 11)Γ.Σοφιανίδης, 12) Ν. Μωυσιάδης, 
13)Π.Τσαπαρόπουλος, 14) Β.Λυκοστράτης, 15)Μ. Παπαϊωάννου, 
16)Λ.Ακριβόπουλος, 17)Σ.Ασλάνογλου, 18)Γ.Ορφανίδης, 
19)Ε.Ιακωβίδου, 20) Ν. Μαυροκεφαλίδης, 21)Α.Σιακαβάρας, 
22)Θ.Τέτος, 23)Κ.Καραπαναγιωτίδης, 24) Μ. Σουμελίδης, 
25)Ζ.Πατσίκας, 26) Α. Καγκελίδης, 27)Ι.Παπαγιάννης, 
28)Σ.Ελευθεριάδου, 29)Ν.Μπέκης, 30)Π.Παπαδίνα, 
31)Α.Αποστολόπουλος, 32)Α.Μαρκούλης. 

Γ. Κάκαρης, Ι.Χειμώνας, 
Χ.Γαϊτάνου, Ι.Κυρατλίδης, 
Ν.Τσιαμήτρος, Γ.Γουλτίδης, 
Η.Τσιφλίδης, Σ.Στουγιάννος, 
Γ.Μελιόπουλος 

                 Παρόντες πρόεδροι Δημ. & Τοπ. Κοινοτήτων & Εκπρόσωποι Τοπ. Κοινοτήτων                                                               
Ε.Γκόγκα, Χ.Κεχαΐδης, Η.Σοφιανίδης,  Ν. Αγγέλου 

Απόντες πρόεδροι Δημ. & Τοπ. Κοινοτήτων 
& Εκπρόσωποι Τοπ. Κοινοτήτων 

Σ.Κωτσιαντής, Ν.Γερούκης, Δ.Παπαπετρίδης, Σ. Κρομμύδας, Ε. Εμμανουηλίδης, Σ. Μισοκέφαλος, Α. 
Βοργιαζίδου, Γ.Λιλιόπουλος, Α. Πέτρου, Χ.Σταφυλίδου, Α. Κακαγιάννης, Ι.Σιδηρόπουλος, Η. Μπατσαράς, 
Κ.Πιστοφίδης, Α.Γκεκόπουλος, Σ.Λυκοστράτης, Ι.Καραγιάννης, Χ. Τσανασίδης, Ε.Μοτσιόπουλος, Π. 
Ποταμόπουλος, Α. Πιτούλιας, Κ. Τζήμας, Μ. Λαμπριανίδης, Μ. Τέτος. 

 
Σημείωση: 1) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 252/2015 απόφασης αποχώρησε ο κ.Ι.Παπαγιάννης 
2) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 255/2015 απόφασης αποχώρησαν οι κ.κ. Κ.Καραπαναγιωτίδης, Ν.Μπέκης 
3) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 256/2015 απόφασης προσήλθε ο κ.Ν.Μπέκης. 
4) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 257/2015 απόφασης αποχώρησε ο κ.Ν.Μωυσιάδης 
5) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 259/2015 απόφασης αποχώρησε ο κ.Μ.Σουμελίδης 
6) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 260/2015 απόφασης προσήλθαν οι κ.κ. Ε.Ιακωβίδου, Ν.Μωυσιάδης 
7) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 264/2015 απόφασης προσήλθε ο κ.Μ.Σουμελίδης 
8) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 268/2015 απόφασης αποχώρησε η κ.Σ.Ελευθεριάδου 
9) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 269/2015 απόφασης προσήλθε η κ.Σ.Ελευθεριάδου και αποχώρησαν οι κ.κ. 
Τ.Χατζηαθανασίου, Ν.Μπέκης, Λ.Ακριβόπουλος 
10) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 270/2015 απόφασης προσήλθε ο κ.Π.Τσαπαρόπουλος 
11) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 271/2015 απόφασης προσήλθε ο κ. Ν.Μπέκης 
12) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 279/2015 απόφασης αποχώρησαν οι κ.κ. Ν.Μωυσιάδης, Δ.Κουλουριώτης, 
Α.Καγκελίδης 
13) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 282/2015 απόφασης προσήλθε ο κ. Α.Καγκελίδης 
 



Στη συνέχεια ο πρόεδρος, εισηγούμενος το 7ο θέμα της ημερήσιας διάταξης, έθεσε υπόψη 
του συμβουλίου το από 27-4-2016 εισηγητικό σημείωμα του αντιδημάρχου περιβάλλοντος 
Βασιλείου Παπαδόπουλου, που έχει ως εξής: 

Το Τμήμα Συλλογικών Οργάνων της Περιφέρειας Κεντρικής Μακεδονίας μας απέστειλε 
το με αριθμό πρωτοκόλλου 123192(261)/22-03-2016  έγγραφο της, με θέμα «Αποστολή 
ανακοίνωσης για δημοσίευση φακέλου ΜΠΕ» που αφορά στη δραστηριότητα με τίτλο: 
«Διαβίβαση για γνωμοδότηση της Μελέτης Περιβαλλοντικών Επιπτώσεων για την Τροποποίηση 
ΑΕΠΟ λατομείου μαρμάρου σε δασική έκταση 55.050,50 τ.μ. στη θέση «Ξυλάλογο» της Τ.Κ. 
Κουμαριάς, Δ.Ε. Βέροιας, Δ. Βέροιας, Π.Ε. Ημαθίας. (υποκατηγορία Α2 – ομάδα 5η – Εξορυκτικές 
δραστηριότητες με α/α 03)» Φορέας του έργου : «ΛΕΥΚΩΝ Ε.Ε.»,  προκειμένου να διατυπωθούν οι 
απόψεις των πολιτών και των φορέων εκπροσώπησης τους  

Η ανακοίνωση δημοσιεύτηκε στον τοπικό τύπο και στην ιστοσελίδα του Δήμου Βέροιας 
προκειμένου να ενημερωθεί το κοινό και να υποβάλει τις απόψεις του    

Η Τ.Κ. Κουμαριάς με το αριθμό πρωτοκόλλου ΔΥ/Ε/248/29-03-2016 έγγραφο του Δήμου 
Βέροιας /Διεύθυνση Περιβάλλοντος - Καθαριότητας - Πολιτικής Προστασίας, ενημερώθηκε για 
την εν λόγω μελέτη και της ζητήθηκε να διατυπώσει τις απόψεις της. 

Με την 4/2016 (31/03/2016) απόφαση της η Τ.Κ. Κουμαριάς διατυπώνει ομόφωνα την 
σύμφωνη γνώμη της για την εν λόγω δραστηριότητα. 

Η Δημοτική Επιτροπή Διαβούλευσης στην 2Β/2016 (14/04/2016) συνεδρίαση της 
εξέφρασε τις ακόλουθες απόψεις : «Η επιτροπή διατυπώνει τις απόψεις α) Να ζητήσει από τις 
επιχειρήσεις των λατομείων, εφόσον είναι δυνατόν, ρεαλιστική απεικόνιση τόσο των εργασιών 
σταδιακά όσο και των εργασιών αποκατάστασης του χώρου. Και β)  Οι υπηρεσίες θα πρέπει να 
εστιάσουν στην αυστηρή τήρηση των κανόνων και τον τρόπο εργασίας (π.χ συρματοκοπή)»  

Η Επιτροπή Ποιότητας Ζωής με την αριθμό 33/2016 απόφαση της εξέφρασε τη σύμφωνη 
γνώμη της με την προϋπόθεση αποκλειστικής χρήσης συρματοκοπής. 

Ακολουθεί περίληψη της Μελέτης Περιβαλλοντικών Επιπτώσεων: 
ΣΥΝΟΠΤΙΚΗ ΠΑΡΟΥΣΙΑΣΗ 

Μελέτης Περιβαλλοντικών Επιπτώσεων για την τροποποίηση της ΑΕΠΟ 
περιβαλλοντικά αδειοδοτημένου Λατομείου Μαρμάρων στη θέση «Ξυλάλογο» της περιοχής Τ.Κ. 
Κουμαριάς του Δήμου Βέροιας της Π.Ε. Ημαθίας με έκταση 55.050,50 τ.μ. 

Σύμφωνα με την ΥΑ 1958/2012 (ΦΕΚ 21Β/13-01-2012) «Κατάταξη δημόσιων και 
ιδιωτικών έργων και δραστηριοτήτων σε κατηγορίες και υποκατηγορίες σύμφωνα με το Άρθρο 1 
παράγραφος 4 του Ν. 4014/21.09.2011 (ΦΕΚ Α’209/2011)» το αδειοδοτημένο κύριο έργο (λατομείο 
μαρμάρων) ανήκει στην Υποκατηγορία Α2 της 5ης Ομάδας «Εξορυκτικές και Συναφείς 
Δραστηριότητες» με α/α.3 «Εξόρυξη βιομηχανικών ορυκτών, μαρμάρων και σχιστολιθικών 
πλακών» του Παρατήματος V. 

Για τον αδειοδοτημένο λατομικό χώρο υπάρχουν οι εξής αποφάσεις που αφορούν την 
εξέλιξη του έργου: 

1. Η με αριθμό πρωτ. 5444/28-09-2001 απόφαση με την οποία εγκρίθηκαν 
οιπεριβαλλοντικοί όροι για την εκμετάλλευση του εν λόγω λατομείου μαρμάρου. 

2. Η με αριθμό πρωτ. Δ10/Α/Φ583/11668/02-07-2001 απόφαση της Δ/νσης Λατομείων 
Μαρμάρων και Αδρανών Υλικών του τέως Υπουργείου Ανάπτυξης και νυν Υπουργείου 
Περιβάλλοντος και Ενέργειας με την οποία εγκρίθηκε η τεχνική μελέτη του λατομείου. 

3. Η με αριθμό πρωτ. 1160/28-06-2002 απόφαση του Επιθεωρητή Μεταλλείων Βορείου 
Ελλάδος με την οποία χορηγήθηκε η άδεια εκμετάλλευσης για τον εν λόγω χώρο. 

4. Η με αριθμό πρωτ. 1179/20-03-2009 απόφαση ανανεώθηκαν οι περιβαλλοντικοί όροι 
του λατομείου. 

5. Η με αριθμό πρωτ . 13063/24-12-2009 απόφαση της ΔΙ.ΠΕ.ΧΩ.Σ. Κεντρικής 
Μακεδονίας με την οποία τροποποιήθηκαν οι περιβαλλοντικοί όροι του έργου. 

6. Η με αριθμό πρωτ. ΔΛΜΑΥ-Α/Φ16.16/174598/867/05-08-2015 (ΑΔΑ: 
7ΔΙ7465ΦΘΗ-Ω3Π) απόφαση της Δ/νσης Λατομείων Μαρμάρων και Αδρανών Υλικών του τέως 
Υ.Π.Α.Π.ΕΝ. και νυν Υπουργείο Περιβάλλοντος και Ενέργειας σύμφωνα με την οποία 
τροποποιήθηκε η άδεια εκμετάλλευσης ως προς τον εκμεταλλευτή και ισχύει πλέον υπέρ της 
εταιρίας ΛΕΥΚΟΝ Ε.Ε.. 



7. Η με αριθμό πρωτ. 8669/18-12-2015 (ΑΔΑ: 734ΣΟΡ1Υ-Ω8Β) απόφαση της 
ΔΙ.ΠΕ.ΧΩ.Σ. Κεντρικής Μακεδονίας με την οποία παρατάθηκε η ισχύς των περιβαλλοντικών 
όρων του λατομείου ως τις 20-03-2019. 

Η παρούσα μελέτη υποβάλλεται με σκοπό την τροποποίηση της ΑΕΠΟ που αφορά σε 
λατομείο μαρμάρου που βρίσκεται στην θέση «Ξυλάλογο» του Δήμου Βέροιας και έχει έκταση 
55.050,50 τ.μ.. Η απόφαση αφορά στη λειτουργία κινητής μονάδας επεξεργασίας των στείρων 
αποβλήτων που θα παράγονται στον υπό μελέτη χώρο στα τεχνικά χαρακτηριστικά των βαθμίδων 
εκμετάλλευσης και απόθεσης στείρων που θα δημιουργηθούν από τις εργασίες εκμετάλλευσης 
του χώρου και τον τρόπο εξόρυξης (χρήση συρματοκοπής και περιορισμένη χρήση μη 
διαρρηκτικών εκρηκτικών κατά την αποκάλυψη του κοιτάσματος) 

Η προηγούμενη ανανέωση των αρχικών περιβαλλοντικών όρων του λατομικού χώρου και 
η τροποποίηση της ανανέωσης αυτής αφορούσε το ύψος της εγγυητικής επιστολής. 

Στην παρούσα τροποποίηση της ΑΕΠΟ δε θα υπάρξουν συνοδά ή βοηθητικά έργα πέραν 
αυτών που αφορούν στην εγκατάσταση μικρών βοηθητικών χώρων για το προσωπικό του έργου 
αλλά και τις δεξαμενές νερού. 

Η προσπέλαση στον ευρύτερο λατομικό χώρο θα γίνεται από τους υφιστάμενους 
λατομικούς δρόμους. Ο κύριος δρόμος προσπέλασης διέρχεται από το ανατολικό όριο του 
λατομείου. Ο δρόμος κύριας προσπέλασης εξυπηρετεί αποτελεί τμήμα του λατομικού δικτύου 
που εξυπηρετεί και τα γειτονικά λατομεία της περιοχής. Η εξωτερική οδός προσπέλασης θα 
συντηρείται συστηματικά από τον εκμεταλλευτή με σκοπό την αποφυγή διαβρωτικών φαινομένων 
στο κατάστρωμα του δρόμου. 

Ο λατομικός χώρος βρίσκεται στην τοποθεσία με το τοπωνύμιο «Ξυλάλογο» της Τ.Κ. 
Κουμαριάς, Δήμου Βέροιας της Π.Ε. Ημαθίας. Η θέση του υπό μελέτη έργου βρίσκεται σε 
απόσταση 2,76 km νοτιοανατολικά των ορίων του οικισμού Ξηρολίβαδου, 3,87 km νοτιοδυτικά 
των ορίων του οικισμού Γεωργιανοί, 4,62 km βόρεια των ορίων του οικισμού της Καστανέας και 
6,82 km νοτιοανατολικά των ορίων του οικισμού της Κουμαριάς. (Σημειώνεται ότι όλες οι 
ανωτέρω αποστάσεις είναι μετρημένες σε ευθεία γραμμή). H οδική απόσταση του λατομείου από 
τον δρόμο Κουμαριάς – Βέροιας (θέση Βρωμοπήγαδο) είναι της τάξης των 6,5 km. 

Στη παρακάτω εικόνα φαίνεται η θέση του λατομικού χώρου σε σχέση με τους γειτονικούς 
οικισμούς της ευρύτερης περιοχής, ενώ στο τέλος της παρούσας επισυνάπτεται χάρτης 
προσανατολισμού στον οποίο φαίνονται τόσο οι γειτονικοί οικισμοί όσο και οι ζώνες των 2, 5 και 
7 km από τον λατομικό χώρο. 



 
 

Ιδιοκτησιακά η έκταση ανήκει κατά 25/100 στον Συνεταιρισμό Διαχείρισης 
Συνιδιοκτησίας Ξηρολίβαδου (ΥΔΑΜΚ) και κατά 75/100 στο Ελληνικό Δημόσιο που όμως η 
νομή ανήκει στους αποκατασταθέντες συνεταιρισμούς Γεωργοκτηνοτρόφων και Κτηνοτρόφων. 
Διοικητικά η έκταση υπάγεται στην Περιφερειακή Ενότητα Ημαθίας, δασοδιοικητικά στη Δ/νση 
Δασών Ημαθίας, Δασαρχείο Βέροιας. 

Στον υπό μελέτη λατομικό χώρο υπάρχουν τόσο βαθμίδες εκμετάλλευσης όσο και 
αποθέσεις στείρων που δημιουργήθηκαν από την μέχρι τώρα εκμετάλλευση του λατομικού 
χώρου. 

Στο λατομικό χώρο θα γίνεται εξόρυξη του μαρμαροφόρου κοιτάσματος της περιοχής. 
Στον υπό μελέτη λατομικό χώρο πρόκειται να λειτουργεί κινητή μονάδα επεξεργασίας των 
στείρων αποβλήτων που θα παράγονται από τις εξορυκτικές εργασίες. Ταυτόχρονα θα 
συνεχιστούν οι λατομικές εργασίες με τη διάνοιξη νέων βαθμίδων εκμετάλλευσης στο κεντρικό 
και δυτικό τμήμα του λατομικού χώρου. Έτσι: 

1. Θα διανοιχτούν νέες βαθμίδες εκμετάλλευσης στα υψόμετρα δαπέδου των +1.086, 
+1.080, +1.074 και +1.062 μέτρων ενώ θα συνεχιστούν οι εργασίες στις υφιστάμενες βαθμίδες 
στα υψόμετρα δαπέδου των +1.068 και +1.056 μέτρων. 

2. Θα δημιουργηθούν βαθμίδες στείρων στο ανατολικό τμήμα του λατομείου όπου θα 
μεταφερθούν όσα από τα στείρων βρίσκονται στο κεντρικό τμήμα του χώρου και εμποδίζουν την 
ανάπτυξη των βαθμίδων εκμετάλλευσης. Στις βαθμίδες των στείρων θα αποτίθενται και όσο από 
τα στείρα του λατομικού χώρου δεν θα επεξεργάζονται στην κινητή μονάδα επεξεργασίας καθώς 
και τα προϊόντα επεξεργασίας που δεν τηρούν τις απαιτούμενες προδιαγραφές (π.χ. μέγεθος 
μικρότερο του επιθυμητού). 

3. Στον χώρο του λατομείου θα λειτουργεί κινητή μονάδα επεξεργασίας που θα 
επεξεργάζεται τα στείρα που παράγονται από τις εργασίες εξόρυξης. Από την επεξεργασία θα 
παράγονται παραπροϊόντα (σκύρα) διαφόρων διαστάσεων που θα διατίθενται από τον φορέα του 
έργου προς πώληση σε ενδιαφερόμενες εταιρίες. Η μονάδα επεξεργασίας θα μετακινείται 
ανάλογα με τις ανάγκες σε διάφορες θέσεις του λατομείου. 



Η κύρια θέση της μονάδας επεξεργασίας θα βρίσκεται στο δάπεδο της τελικής πλατείας 
του λατομείου στο υψόμετρο των +1.056 μέτρων (όπου υπάρχει ήδη δημιουργημένη πλατεία). 

 
 

Όπως αναφέρθηκε και παραπάνω στην κινητή μονάδα επεξεργασίας θα επεξεργάζονται 
στείρα που προέρχονται από τις εξορυκτικές εργασίες του λατομικού χώρου. 

Η δυναμικότητα της κινητής μονάδας επεξεργασίας είναι της τάξης των 160 tn/h. Από τις 
εξορυκτικές εργασίες αναμένεται ότι θα παράγονται σε ετήσια βάση 13.770 m3

 στείρων του 
ασβεστιτικού μαρμάρου. Από τον όγκο αυτό των στείρων ένα τμήμα θα διατεθεί στις βαθμίδες 
απόθεσης στείρων ενώ ένα άλλο τμήμα θα επεξεργάζεται στην κινητή μονάδα επεξεργασίας που 
θα λειτουργεί στον λατομικό χώρο. Από τις εκτιμήσεις για την ζήτηση του παραγόμενων 
προϊόντων της κινητής μονάδας αναμένεται ότι η μονάδα θα επεξεργάζεται κατά μέσο όρο 8.500 
m3

 στείρα/έτος (127.500 m3
 μέχρι τη λήξη της εκμετάλλευσης). Ο όγκος αυτός ενδέχεται να είναι 

μεγαλύτερος στην περίπτωση που αλλάξει (αλλαγή κοιτασματολογικών παραμέτρων) ο 
συντελεστής απόληψης των ογκομαρμάρων κατά τη διάρκεια των εξορυκτικών εργασιών ή 
αυξηθεί η ζήτηση, ενώ η μέγιστη παραγωγή αναμένεται ότι δε θα ξεπερνά τους 50.000 tn ή 
18.500 m3

 στείρα απόβλητα. 
Η προτεινόμενη μέθοδος εκμετάλλευσης του χώρου με τη μέθοδο των υπαίθριων ορθών 

διαδοχικών βαθμίδων με τη χρήση συρματοκοπών, πλεονεκτεί διότι: 
1. Καταναλώνονται μικρότερα ποσά ενέργειας και εκπέμπονται μικρότερες ποσότητες 

αερίων ρύπων. 
2. Δεν προκαλούνται δονήσεις λόγω εκρήξεων και είναι μικρότερες οι συγκεντρώσεις 

των αιωρούμενων σωματιδίων. 
3. Αποτελεί καθαρή τεχνολογία εξόρυξης μαρμάρου διότι λειτουργεί με ηλεκτρικό 

ρεύμα (ήτοι δεν έχει εκπομπές αερίων ρύπων) και δεν εκπέμπει θόρυβο κατά τη λειτουργία της. 
4. Εξορύσσεται μεγαλύτερο μέρος του κοιτάσματος που αποτελεί εθνικό πλούτο 
5. Δημιουργούνται μικρότερα τεχνικά προβλήματα και έτσι εν απαιτούνται πρόσθετες 

εργασίες για την ασφάλεια του έργου. 
Η προτεινόμενη λύση διαχείρισης των στείρων (επεξεργασία των στείρων αποβλήτων σε 

κινητή μονάδα επεξεργασίας) δημιουργεί τις μικρότερες επιβαρύνσεις στο περιβάλλον διότι: 
1. Εκπέμπονται μικρότερες ποσότητες αερίων ρύπων (καυσαερίων). 



2. Ο θόρυβος που παράγεται από φορτηγά μεταφοράς των στείρων, λόγω του 
μικρότερου κυκλοφοριακού φόρτου, είναι μικρότερος. 

3. Δεν δημιουργούνται μεγάλες υψομετρικές διαφορές στο ανάγλυφο του χώρου 
απόθεσης. 

4. Μειώνεται ο όγκος των στείρων και κατά συνέπεια οι πιθανότητες ρύπανσης του 
περιβάλλοντος. 

5. Αξιοποιείται σε μέγιστο βαθμό ένας φυσικός πόρος (μάρμαρο) 
6. Έχει οικονομικά οφέλη για τον εκμεταλλευτή και κατά συνέπεια για το δημόσιο 

(μισθώματα). 
Η προτεινόμενη λύση (λειτουργία του λατομείου) υπερτερεί σε σχέση με τη μηδενική 

λύση της μη λειτουργίας του γιατί: 
1. Αυξάνεται το τοπικό και εθνικό ακαθάριστο εγχώριο προϊόν. 
2. Τονώνεται η τοπική οικονομική δραστηριότητα. 
3. Αυξάνονται οι θέσεις εργασίας. 
Κατόπιν αυτών, Π α ρ α κ α λ ε ί τ α ι το Δημοτικό Συμβούλιο να 

διατυπώσει τις απόψεις του σχετικά. 
 
Και κάλεσε το συμβούλιο ν’ αποφασίσει σχετικά. 
Μπέκης: Επί της διαδικασίας, επειδή το τα αντιμετωπίσαμε ξανά και το είχα ξαναρωτήσει, 

αν το Δ.Σ. αποφασίσει αρνητικά, αυτό δεν έχει καμία σημασία ή ελάχιστη; Μπορεί να έχει μόνο 
σε επίπεδο παράμετρου… 

Δήμαρχος: κ..Μπέκη θα είχε πιο βαρύνουσα άποψη αν επρόκειτο για δημοτικούς χώρους. 
Εδώ στην περίπτωσή μας οι τρεις χώροι είναι δημόσιοι και ο ένας είναι ιδιωτικός. Βέβαια σε 
αυτές τις περιπτώσεις οφείλουμε να ακούμε και τους προέδρους της τοπικής κοινότητας.  

Ο πρόεδρος της Τ.Κ. Γεωργιανών είναι παρών για να μας πει τις αντιρρήσεις του και τις 
σκέψεις του. Ο δρόμος πρόσβασης και στα τέσσερα λατομεία είναι ο δρόμος Γεωργιανών 
Καστανιάς. Άρα ο πρόεδρος μπορεί να έχει λόγο και στα τέσσερα, άσχετα αν δεν είναι από την 
Κουμαριά, όπου διοικητικά ανήκουν τα τρία λατομεία. 

Η.Σοφιανίδης(Πρόεδρος Τ.Κ.Γεωργιανών): Όπως θα ξέρετε κι έγινε γνωστό από τις 
εφημερίδες εδώ και πολλά χρόνια, οι Γεωργιανοί αντιμετωπίζουν ένα πολύ σοβαρό πρόβλημα με 
τα φορτηγά που διέρχονται εντός του οικισμού τα οποία μεταφέρουν αδρανή υλικά. Τα παράπονα 
των κατοίκων είναι πολύ μεγάλα.  

Θα ήθελα να επιστήσω την προσοχή στα όργανα του δήμου αλλά και της Περιφέρειας για 
τους ελέγχους, να γίνονται σωστοί έλεγχοι και στις μελέτες περιβαλλοντολογικών επιπτώσεων να 
δίνετε μεγαλύτερη βαρύτητα.  

Το πρόβλημα κάθε χρόνο διογκώνεται. Είχαμε 20 φορτηγά που περνούσαν την ημέρα, 
περνάνε 100. Για φανταστείτε αυτά τα φορτηγά τα οποία μεταφέρουν ορισμένες φορές και σκόνη, 
που πάει αυτή η σκόνη; Σε όλους τους γύρω δρόμους. Μιλάμε για μια εποχή το καλοκαίρι που 
έχουμε 800 με 1000 άτομα στους Γεωργιανούς.  

Ήρθα εδώ διαμαρτυρόμενος και εξουσιοδοτημένος από το τοπικό συμβούλιο και από τους 
κατοίκους να εκφράσω τη δυσαρέσκειά μου σε αυτές τις μελέτες. Κάθε φορά τα ίδια και τα ίδια 
έχουμε δυστυχώς και δεν γίνεται τίποτα.  

Οι επιτροπές βασίζονται σε πέντε πράγματα, σε πέντε έγγραφα και δίνουν τις άδειες. 
Ρωτάνε εμάς τους κατοίκους πως περνάμε εδώ στο χωριό; Τα προβλήματα που δημιουργούνται 
όλα αυτά τα χρόνια; παρακαλώ την ευαισθησία του Δ.Σ. που ξέρω πως  υπάρχει σε τέτοια θέματα. 
ναι μεν υπάρχουν οι επιχειρήσεις αυτές, δίνουν δουλειά στους ανθρώπους αλλά κάποιος πρέπει να 
σκεφτεί και αυτούς τους κατοίκους κάποτε. Οι πέντε θέσεις αυτές που δίνονται σε σχέση με τη 
ζημιά που κάνουν στους κατοίκους είναι πάρα πολύ λίγες και βέβαια η ζωή του κάθε ανθρώπου 
μετριέται με πολύ περισσότερα. 

Δήμαρχος: κ.Σοφιανίδη ενημερώθηκα ότι πρόσφατα έγινε μια ασφαλτόστρωση ενός 
τμήματος του βασικού που προκαλούσε το πρόβλημα, είναι έτσι; Και αν είναι έτσι έχει μειωθεί το 
πρόβλημα; Εσείς μόνο το ξέρετε και κανείς άλλος. 

Η.Σοφιανίδης(Πρόεδρος Τ.Κ.Γεωργιανών): Στην τελευταία συνάντηση που είχαμε κάνει 
εδώ στο Δημαρχείο είχε αποφασιστεί η ασφαλτόστρωση όλου αυτού του κομματιού το οποίο 



είναι από τον κόμβο της επαρχιακής οδού Βέροιας Κοζάνης μέχρι και τα λατομεία και βέβαια 
πιστεύαμε και πιστεύουμε με αυτό τον τρόπο θα λυθεί ένα μεγάλο μέρος του προβλήματος, διότι 
τα φορτηγά πηγαίνοντας σε ένα δρόμο που έχει άσφαλτο σίγουρα θα διοχετεύουν τη σκόνη σε 
αυτόν και όχι εντός του οικισμού.  

Εμείς αυτό που θέλουμε Δήμαρχε είναι να ολοκληρωθεί όλη αυτή η ασφαλτόστρωση να 
πάει μέχρι τα λατομεία 600, 800μ και μετά θα παρακολουθεί πάλι το ζήτημα αν υπάρχουν άλλες 
επιπτώσεις. 

Δήμαρχος: Άρα ζητάμε να βάλουμε έναν επιπλέον όρο εμείς στο οποίο να λέει να 
ασφαλτοστρωθεί το επιπλέον τμήμα ως τα λατομεία. 

Σοφιανίδης: Επειδή ζω και εγώ μόνιμα στους Γεωργιανούς, το πρόβλημα ήταν και είναι 
πάρα πολύ μεγάλο, γιατί είναι 3 λατομεία τώρα προστίθενται και άλλα τα οποία κουβαλούν αυτά 
τα αδρανή υλικά, 3Α τα οποία έχουν πάρα πολύ σκόνη και αν δείτε τα σπίτια, ειδικά το πρώτο 
κομμάτι μπαίνοντας από το πάνω μέρος στους Γεωργιανούς είναι κάτασπρα δεξιά και αριστερά. 

Κάναμε με εντολή του Δημάρχου κάποιες σκέψεις και με τον πρόεδρο και με τους 
ιδιοκτήτες. Είχανε πει θα λάβουν μέτρα γιατί τρέχανε με πολύ μεγάλη ταχύτητα. Έχουν μειώσει 
αισθητά τις ταχύτητες εντός ορίων, τρέχουν πολύ λίγο αλλά το πρόβλημα εξακολουθεί να είναι 
μεγάλο. Πήγα προχθές και μέτρησα αυτό που έχουν ασφαλτοστρώσει είναι περίπου 250μ. μέχρι 
το σημείο που πρέπει να ασφαλτοστρώσουμε που διασταυρώνονται προς τα τρία λατομεία, είναι 
γύρω στα 600-650μ. θέλουν άλλα 350μ.. Αλλά εκείνο που πρέπει να γίνει να ζητήσουμε η 
Περιφέρεια να ελέγχει τα λατομεία, τους όρους πως πρέπει να δουλεύουν. Παράδειγμα, τα 
φορτηγά αυτά πριν ξεκινήσουν πρέπει να καταβρέχονται για να αποφεύγουμε τη μεγάλη 
ποσότητα σκόνης που αφήνουν. Έχει κάποιους δεσμευτικούς όρους για τη λειτουργία τους που 
πρέπει να τους τηρούνε. Και αν τηρείται και το όριο ταχύτητας μέσα στους Γεωργιανούς και γίνει 
και αυτή η ασφαλτόστρωση, νομίζω δεν θα υπάρχει πρόβλημα, άρα πρέπει αυτό να το ζητήσουμε. 

Η.Σοφιανίδης(Πρόεδρος Τ.Κ.Γεωργιανών): Να ασκηθεί πίεση αλλά δεν βλέπουμε τίποτα. 
Να υπάρχει όρος στην απόφαση που θα πάρει το Δ.Σ. και να ασφαλτοστρωθεί ο δρόμος αλλά και 
στη συνέχεια να γίνεται έλεγχος αν υπάρχουν ρύποι ή δεν υπάρχουν. 

Πρόεδρος: Τονίστηκε από τον πρόεδρο και από τον κ.Σοφιανίδη ότι υπάρχει πρόβλημα 
ρύπανσης άρα να εστιάσουμε την προσοχή μας ότι πρέπει να προσθέσουμε στους όρους για την 
έγκρισή μας ότι θεωρούμε απαραίτητη τη λήψη μέτρων για την αποφυγή ρύπανσης με την 
ασφαλτόστρωση του δρόμου και να καταβρέχουν τα αυτοκίνητα για μην σκορπίζουν τη σκόνη. 
Αυτούς τους όρους πρέπει να τους γράψουμε στην απόφασή μας.  

Συμφωνείτε με την εισήγηση του αντιδημάρχου περιβάλλοντος Βασιλείου Παπαδόπουλου 
και την πρότασή μου; 

Μέλη: Ναι. 
Αρνητική ψήφο έδωσε ο δημοτικός σύμβουλος Α.Καγκελίδης. 
Λευκή ψήφο έδωσαν οι δημοτικοί σύμβουλοι Α.Μαρκούλης, Σ.Ελευθεριάδου, 

Ζ.Πατσίκας. 
Το Δ.Σ. μετά από διαλογική συζήτηση αφού έλαβε υπόψη: 

1.- Το από 27-4-2016 εισηγητικό σημείωμα του αντιδημάρχου περιβάλλοντος Βασιλείου 
Παπαδόπουλου. 
2.- Την πρόταση του Προέδρου 
3.- Την υπ’ αριθ. 4/2016 απόφαση της Τ.Κ. Κουμαριάς. 
4.- Το από 14-4-2016 πρακτικό της Δημοτικής Επιτροπής Διαβούλευσης. 
5.- Την υπ’ αριθ. 33/2016 απόφαση της Ε.Π.Ζ.  
6.- Το με αρ. πρωτ. 123192(261)/22-3-2016 έγγραφο του τμήματος συλλογικών οργάνων της 
Περιφέρειας Κ.Μακεδονίας. 
7.- Το αποτέλεσμα της ψηφοφορίας 
8.- Τις διατάξεις του άρθρου 65 του Ν. 3852/2010 (Πρόγραμμα Καλλικράτης) και του άρθρου 96 
του Ν. 3463/2006.  
 
 
 
 



Αποφασίζει κατά Πλειοψηφία 
 

Εκφράζει τη σύμφωνη γνώμη του για την μελέτη περιβαλλοντικών επιπτώσεων, για την 
τροποποίηση Α.Ε.Π.Ο. λατομείου μαρμάρου σε δασική έκταση 55.050,50 τ.μ. στη θέση 
«Ξυλάλογο» της Τ.Κ. Κουμαριάς, με τη διατήρηση των νόμιμων επιφυλάξεων. 

Το Δ.Σ. Βέροιας κρίνει ότι είναι απαραίτητη η ασφαλτόστρωση του συνόλου του δρόμου 
μέχρι τη διασταύρωση των δρόμων που οδηγούν στα λατομεία, καθώς κι η λήψη όλων των 
απαραίτητων μέτρων από μέρους των εταιριών εκμετάλλευσης των λατομείων, για τον 
περιορισμό της ατμοσφαιρικής ρύπανσης στην Τ.Κ. Γεωργιανών. 



Η απόφαση έλαβε αύξ. αριθμό  260 / 2016 
.............................................................................................………................................. 
 Αφού εξαντλήθηκαν τα θέματα της ημερήσιας διάταξης λύθηκε η συνεδρίαση 
συντάχθηκε το πρακτικό αυτό και υπογράφηκε ως εξής: 
 

Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ Ο ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ 
 
 

Τηλέμαχος Χατζηαθανασίου 

 
 

Αθανάσιος Αποστολόπουλος 
ΤΑ  ΜΕΛΗ ΠΡΟΕΔΡΟΙ ΔΗΜΟΤΙΚΩΝ ΚΟΙΝΟΤΗΤΩΝ 

Α.  Λαζαρίδης  Ε. Γκόγκα  
Θ. Αγγελίνας  Χ. Κεχαΐδης  
Χ. Κούτρας     
Β. Παπαδόπουλος   ΠΡΟΕΔΡΟΙ & ΕΚΠΡΟΣΩΠΟΙ 

ΤΟΠΙΚΩΝ ΚΟΙΝΟΤΗΤΩΝ 
 

Α. Σιδηρόπουλος  Η. Σοφιανίδης  
Δ. Κουλουριώτης  Ν. Αγγέλου  
Δ. Τραπεζανλής     
Θ. Κορωνάς     
Σ. Διαμάντης     
Γ. Σοφιανίδης     
Ν. Μωυσιάδης     
Π. Τσαπαρόπουλος     
Β. Λυκοστράτης     
Μ. Παπαϊωάννου     
Λ. Ακριβόπουλος     
Σ. Ασλάνογλου     
Γ. Ορφανίδης     
Ε. Ιακωβίδου     
Ν. Μαυροκεφαλίδης     
Α. Σιακαβάρας     
Θ. Τέτος     
Κ. Καραπαναγιωτίδης     
Μ. Σουμελίδης     
Ζ. Πατσίκας     
Α. Καγκελίδης     
Ι. Παπαγιάννης     
Σ. Ελευθεριάδου     
Ν. Μπέκης     
Π. Παπαδίνα     
Α. Μαρκούλης     
   

Ακριβές απόσπασμα 
Βέροια 16-5-2016 

Ο Δήμαρχος 
 
 
 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΒΟΡΓΙΑΖΙΔΗΣ 

  
  
  
  
  
  
  
  

 
  

 


